
 

Skolebestyrelsen Engelsborgskolen 
 

 

Tirsdag d. 28. marts 2023 klokken 17.00 – 19.30 

 

Lokale: Personalerum, administrationsbygningen 2. sal 

 

Mødeleder: Kristina 

 

Referent: Sas 

 

Forplejning: Smørrebrød 

 

Deltagere: Morten Hornbæk, Tina Svendsen, Andreas Olesen, John Poulsen, Louise 

Worm Henriksen, Kristina Rye Løndsmann, Ronak Holm, Bettina Kallenbach, Martin 

Steno, Birgitte Jepsen, Birthe Pedersen, Linea Black-Petersen, Victor Vinskov,  

 

 

Afbud: John Poulsen, Louise Worm, Søren Langkilde 

 

 

 

1. Meddelelser  
 
 
Formand: 
 
Ledelse: 
 
 

 
 
 
Takker for en fantastisk verdensmålsuge.   
 

- Voldsom episode – der var en sneboldkamp 
der udviklede sig for ca. 3 uger siden på 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Elever: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Medarbejderrepræsentanter: 
 

Grønningen, med en elev fra en anden skole. 
Episoden blev håndteret.  Der er kommet en 
læring ud af episoden. Nu har skolen en 
skabelon til håndtering af denne slags sager.  

- Skoleårets planlægning- vi kan fastholde korte 
skoledage. Skoleplanen er i proces. Budget 24 
kan have indflydelse på skoleplanen.  

- Ansættelsesproces ny afdelingsleder. 4 har 
været indkaldt til samtale, og vi har to 
ansøgere der kommer til 2. samtale d. 30. 
marts.  På fredag ved vi forhåbentligt hvem der 
bliver den nye afdelingsleder for afdeling 0.-5.  

- Hærværk på skolen. Vi oplever at der er 
kommet ro på, nu gennem længere tid.  

- Status kapacitetsudvidelse.  Der er lavet 
jordbundsundersøgelser, og projektet skrider 
planlagt frem. Anita der er projektleder 
kommer og giver en status af projektet i juni.  

- Meddelsesbogen (MB) (den nye it-platform). 
Skolens personale er godt i gang med denne 
platform. Man spørger SB (skolebestyrelsen) 
hvordan MB opleves/fungerer til juni, derefter 
kan vi i fælleskab justere indholdet på denne 
platform. Udgangspunktet bliver dansk, 
matematik og engelsk. 
 

 

- Beretter om et sidste - skole - dagsudvalg hvor 
der er to rep. fra hver 9 klasse. De laver planen 
for 9. klasseres sidste skoledag, og denne er 
blevet taget godt imod blandt alle 9.klasser. 
Der er møder mellem eleverne og Martin ift. 
afvikling af dagen så den bliver en god og 
minderig dag for alle skolens elever. 

- Der er to møder tilbage i Elevrådet. - 
Sneboldsudvalg: Nogle elever vil gerne tale 
med Martin Steno vedr. snebolde. -
Trivselsudvalg mobning: Der har været to 
foredrag, og det har været rigtig godt.    

- Møder/kommunikationen mellem elevråd og 
klasserne er diskuteret. Der er blevet drøftet 
hvordan man sikre kommunikationen mellem 
elevråd og klasserne fungere bedre. MD-
timerne – 6,7, og 8 klasser, bør der kigges på.   



 
 
 
 
  
 
 
Andre meddelelser:  
 
 
Kl. 17.00 – 17.30 
30. min. 
Orientering v. alle 
 

- Birte anbefaler at man bør skæve til 
Fuglsangård skolens sidste skoledag, hvor der 
laves revy.  

 
Birte fortæller at verdensmålsugen gik godt, og lærerne var 
glade for opbakningen fra forældrene. Eleverne var glade 
for at arbejde på en anden måde. Eleverne fik også lært 
nogle nye børn at kende. Nye gode relationer opstod. Vedr. 
meddelesesbogen: Vi skal være særligt opmærksomme på 
elevernes trivsel.  
 
 
 
Andreas: Var meget begejstret for Baunes 3. klasses 
forældremøde den 27. marts. Der var en god informativ 
formidling og en god rundvisning.     
 
 

2. Godkendelse af dagsorden 
 

Godkendt  

3. Godkendelse af referat fra 
sidste møde 

Godkendt  

4. Principper 
 
 
 
 
Kl. 17.30 – 18.10 
40. min. 
Drøftelse og beslutning v. John og Kristina 

Der er arbejdet i to arbejdsgrupper omkring princip for 
klassedannelse og princip for opfyldelse af 
undervisningspligten ved udøvelse af eliteidræt og musik. 
De to grupper fremlægger status, der danner afsæt for 
drøftelse og kvalificering ift. det videre arbejde. 
 
 
Begge oplæg blev godkendt 

5. Økonomi og kommunale 
besparelser budget 2023  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Der er nu fremlagt politisk et ”besparelseskatalog” for 
budget 2023. Dette skal drøftes i de forskellige fagudvalg 
inden det endelige oplæg skal godkendes i 
kommunalbestyrelsen. Der er mange spareforslag men 
langt fra alle påvirker Engelsborgskolen. 
Umiddelbare opmærkssomhedspunkter er nedenstående: 

• Reduktion servicemedarbejdere store skoler og 
reduktion af læsecenteret, nedlæggelse 
naturfagskonsulentstilling, rammebesparelse 
ungdomsskolen 1%, reduktion pulje til 
naturfagsstrategi – ”bæredygtig Lyngby” 433.000 
kroner, 

• Udlevering af mælk og mad (er besluttet pr. 1. 
august) 

• Rammebesparelse skoleområdet 1.600.000 kroner 
– andrager estimat 270.000 kroner  

• Reduktion af takst til øvrige elev- og 
personalerelaterede udgifter samlet på alle skoler 
– 271.000 kroner 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kl. 18.10 – 18.40 
30. min 
Orientering v. Bettina   

• Praktikanttimer SFO – tildeling til det reelle antal – 
afledte konsekvens ukendt. 

• Reduktion i dispensationstimer – bygningsmasse 
geografisk spredt. Andrager estimat 102.000 
kroner i SFO. 

• Reduktion af takst til øvrige børne- og 
personalerelaterede udgifter i SFO – samlet for alle 
SFOèr 186.000 kroner  

• Reduktion af takst til øvrige børne- og 
personalerelaterede udgifter i klub – samlet for alle 
klubber 136.000 kroner  

 
Det skal indskærpes at der endnu ikke er besluttet noget 
politisk og derfor for nuværende er 
opmærkssomhedspunkter inden endelig beslutning i KMB. 
 
Dagsorden til fagudvalget skoleudvalget er vedhæftet.  
 
Andreas spørger om man skal gå sammen med andre 
skoler i et høringssvar. Dette er der generelt gode 
erfaringer med. Man kan gå sammen med Skolerådet.  
 Der er høring i skolebestyrelserne med deadline d. 11. 
april.   

 

6. Legepladser og 
vedligeholdelse/ procedure 

 
 
Kl. 18.40 – 18.50 
10. min 
Orientering v. Bettina 

Der er ønsket orientering hvordan procedure er ift. 
vedligeholdelse af legepladser på skolen. 
CAE har vedligeholdelsespligt. CAE kigger forbi hvert 6. 
måned, og vurdere hvad der skal gøres. To legestativer er 
nedtaget, da de var i for dårlig stand.  
De har renoveret husene i gården. De er dog klar over at vi 
har fået pillet mere ned end sat op. Skolens ledelse er 
særligt opmærksomme på dette. Ledelsen indberetter og 
er i  løbende dialog med CAE. Der blev drøftet om der 
skulle søges en fond. Der kom et eksempel fra Taarbæk 
skole, der via en fond havde fået en fantastisk legeplads. 
SKB vil undersøge muligheden for en fondsansøgning.   

7. Kampagne toiletter  
 

Kl. 18.50 – 19.05 
15. min 
Drøftelse v. Kristina 

Input til elevrådet om, at afholde en konkurrence ”den der 
holder det pæneste toilet”, vinder en præmie. Skal vi have 
”toilethelte”? – et projekt der fremmer pæne toilletter. Kan 
elevrådet være med i denne indsats? Eleverne anbefaler at 
det skal starte i indskolingen. Det er for sent at tage op i 
elevrådet da der kun er to møder tilbage i elevrådet. Birte : 
der har været prøvet mange forsøg, og det er meget 
vanskeligt at komme i hus med dette. Vi er for mange børn 
til for få toiletter. Martin italesætter at  en koordineret 
indsats med alle aktører er det eneste, der vil have effekt. 
Vi kan evt. hente inspirationer fra andre kommuner. 
Andreas spørger ind til om man kan skifte til Dyson i stedet 
for papir.  



8. Eventuelt 
 
Kl. 19.05 – 19.15 
10 min v. Kristina 

Trongårdskolen har lavet mobilfri - skole. Andreas ønsker 
en debat om dette. Hvad er erfaringerne fra 
Trongårdsskolen? Der skal foretages en evaluering af 
skolens mobilpolitik til april/maj.  
Sidste kommunikationsbrev fra SKB var i dec. Der kommer 
snart et nyt brev fra SKB til forældre.  

9. Til formidling  
 

Kl. 19.15 – 19.20 
10. min.  
v. Kristina 

 

10. Kommende punkter • Rundvisning på skolen – til maj.  

• Nye principper fx Baune og vikardækning.  

• Temamøde om mobilpolitik 
 


